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محمدرضا فیضی منش در خصوص اجرای 
آرا پلمــب مغازه های صنف ســنگ مزار 
فروشان واقع در بلوار شهید سلگی )بلوار 
بهشت یا جاده ملایر( و در جهت تنویر افکار 

عمومی نکاتی را مطرح کرد.
 در پی اجــرای آرا پلمب مغازه های صنف 
سنگ مزارفروشــان واقع در بلوار شهید 
ســلگی )بلوار بهشــت یا جــاده ملایر( 
محمدرضا فیضی منــش در جهت تنویر 
افکار عمومی مطالبــی را که در ادامه می 

خوانید عنوان کرد.
1- اواخر دهه 60 شــهردار فقید همدان 
مرحوم بهنامجو، اقدام به ارائه و شــروع 
طرحی نمود که بر اساس آن ورودی های 
شــهر همدان به عنوان اولین شهر ایران 

ســاماندهی می گردید ولی بنابه دلایل 
متعدد،متأسفانه تاکنون این طرح اجرایی 
نشده است.بدیهی اســت طرح موصوف 
در جهت کاهش تصادفــات و نظم دهی، 
پاک سازی جداره ورودی شهر و همچنین 

زیبا سازی بصری میباشد.
2- مطابــق وضع موجود تعــداد 19 باب 
مغازه سنگ مزار فروشــی در بلوار شهید 
ســلگی )جاده ملایر( وجود دارد که برابر 
الزام ناشی از رأی کمیته بند 20 ماده 55 در 
مورخ 28/ 06/ 1403 پلمب گردیده است.

3- قابل ذکراست بند 20 ماده 55 قانون 
شهرداریها بر اساس آئین نامه ساماندهی 
مشــاغل و اصناف مزاحم شهری مصوب 
هیأت وزیران مورخ 10/10 /1396 که در 
تاریخ1397/11/16 توسط وزیر کشور به 

استانداران ابلاغ گردیده اجرایی می شود.

4- به اســتناد جدول مشــاغل و صنوف 
آلاینده ردیف 9 کلیه سنگبری ها مشمول 
تعطیلی و انتقال قطعی به خارج از شهر یا 
به شــهرک های صنعتی و یا مجتمع های 

صنفی مجاز هستند.
5- شهرداری منطقه سه همدان در سال 
1399 پس از بررســی های کارشناسی و 
متعاقب اخذ مجوز از شورای اسلامی شهر 
همدان وبا هماهنگی سایر مراجع مربوطه 
مجتمع سنگ مزار بهشــت همدان را به 
تعداد 72 واحد احداث نموده اســت و به 
منظور جایگزینی و ساماندهی به اتحادیه 

سنگ فروشان معرفی نموده است.
6- مجتمع بازارسنگ بهشت با اعتبارات 
داخلی شهرداری منطقه سه در سال 1399 
ساخته شده اســت که شهرداری همدان 
میتوانست بجای احداث این پروژه، فعالیت 
عمرانی دیگری داشته باشد ولی با توجه 
به اولویت ورودی شــهر نسبت به ساخت 

مجتمع اقدام نموده است.
7- حسب روال قانونی طرح های تفصیلی 
)توسعه شــهری( توسط شــورای عالی 
معماری و شهرســازی کشور مصوب و به 
شهرداریها جهت اجرا ابلاغ می شود. این 
طرح ها بر اساس نیاز سنجی صورت گرفته 
توسط مشــاور طرح )به عنوان گروه های 
متخصــص و دارای ســابقه و صلاحیت( 
تدوین گردیده و با توجه به شاخص هایی 

شامل افزایش جمعیت شهرها، لزوم بهبود 
کیفیت زندگی و تأمین نیازهای عمومی 
شــهری تهیه و تنظیم می شود و طبعا به 
عنوان اسناد بالادســتی لازم الاجرا می 

باشد.
8- قابل ذکر است عرض بلوار شهید سلگی 
از میدان امام حســن)ع( تا انتهای پلاک 
آرامســتان )باغ بهشت( در طرح تفصیلی 
معبری 62 متری می باشــد و در ادامه از 
جداره آرامستان تاچهار راه بابک )شهید 
یزدان دوست( 85 متری است که بر همین 
مبنا واحدهای سنگ مزار فروشان در طرح 
تعریض معبر قرار دارنــد، یعنی علاوه بر 
اینکه جزء مشاغل مزاحم هستند در مسیر 

تعریض بلوار هم می باشند.
9- در سنوات گذشــته کمیسیون ماده 
100 نیز اقدام به صدور رأی تخریب برای 
اکثر واحدهای صنعتی و فاقد مجوز بلوار 
مذبور نموده است که شهرداری به منظور 
مساعدت جهت جابجایی و انتقال به محل 
جدید مهلت مناسبی داده است که تاکنون 

کسبه هیچ اقدامی نکرده اند.
10- در اولین طرح تفصیلی شهر همدان 
که به نام طرح مرجان است در سال 1347 
مصوب شــده اســت محل فوق خارج از 
محدوده شهری بوده است سپس در طرح 
تفصیلی بعــدی یعنی طرح مــژدا که در 
ســال 1367 تصویب شده است در مسیر 

تعریض بلوار و باقیمانده در کاربری فضای 
سبز می باشد.

11- لازم به توضیح اســت کــه معاونت 
خدمات شــهری شــهرداری منطقه سه 
اخطاریه های متعددی جهت جابجایی به 
محل جدید صادر کرده اســت که کسبه 
هیچ توجهی به اخطاریه ها نداشــته اند و 
اعتراضی هم نکرده انــد و مهلت قانونی 

اعتراض پایان یافته است.
12- درحــال حاضر هیــچ واحد صنفی 
سنگ مزار فروشی در بلوار شهید سلگی 
فعالیت نمی کند و هیچگونه اعمال سلیقه 
ای صورت نگرفته و کلیه واحدها ملزم به 

جابجایی هستند.
13- در خصوص ســایر صنوف ) ســنگ 
ســاختمانی، خدمــات خودرویی، اغذیه 
فروشــان و... ( که در مرحله بعدی اجرای 
طرح ساماندهی قرار دارند، تقاضا می کنیم 
در این طرح مشــارکت نموده و به محل 

جدید نقل مکان نمایند.
14- پیگیری مراحــل قانونی فک پلمب 
بدین منظور اســت که شهرداری بستری 
را فراهم نماید تا صاحبان مشاغل بتوانند 
در صورت تمایل به محل تعیین شده نقل 
مکان نمایند که شهرداری زیر ساخت ها و 
محل مناســب را آماده نموده و به محض 
وصول درخواست، مغازه های ساخته شده 

تحویل متقاضیان می گردد.

مصرف بیش از حد قهوه و نوشابه 
باعث افزایش خطر سکته مغزی 

می شود

پریسا جمدی / گروه ترجمه 
news@ naslefarda.net 

هر چیزی که ما میخوریم و می نوشیم تاثیر مستقیم بر 
رگ های خونی و در نتیجه سلامت قلب و عروق دارد.

نتایج حاصل از یک تحلیل حاکی از آن است که مصرف 
مکرر نوشــابه های گازدار و آب میوه باعث افزایش خطر 
سکته مغزی می شود. مطالعه ای دیگر نشان دهنده این 
بود که نوشــیدن بیش از چهار فنجان قهوه در طول روز 
باعث افزایش خطر ســکته مغزی می شود، اما چای این 
خطر را کاهش می دهد.یک پزشک که درباره  سکته مغزی 
تحقیقاتی انجام داده توصیه می کند که نوشیدن آب را 
جایگزین مصرف نوشیدنی های گازدار و میوه ای کنید یا 

مصرف آنها را کاهش دهید.
عامل اصلی مرگ و میر در ایالات متحده ســکته 

مغزی است
سکته مغزی در نتیجه  مسدود یا پاره شدن رگ خونی که 
خون را به مغز می برد رخ می دهد. در نتیجه، قسمتی از 
مغز قادر به دریافت خون و اکسیژن مورد نیاز خود نبوده و 

در این زمان سلول های مغز می میرند.
رابطه بین آب میوه، نوشابه و خطر سکته مغزی

محققان طی یک تجزیه و تحلیل به این موضوع دســت 
یافتند که نوشیدن حداکثر یک نوشیدنی گازدار در روز، 
چه شیرین شده با شکر باشد چه به طور مصنوعی شیرین 
شده باشد، 22٪ خطر کلی سکته مغزی را افزایش می دهد. 
افرادی که دوبار یا بیشتر از این نوشیدنی ها در طول روز 
مصرف می کنند خطر ابتلا به ســکته مغــزی در آنها به 
مراتب بیشتر است. مصرف یک لیوان آب میوه در روز تا 37 
درصد خطر سکته مغزی را افزایش می دهد. مصرف دو 
لیوان آب میوه در روز، خطر سکته مغزی را 3 برابر بیشتر 
می کند. زنان بیشترین از مردان در معرض خطر سکته 

مغزی مرتبط با مصرف آب میوه قرار دارند.
ارتباط بین قهوه، چای و خطر سکته مغزی

طبق نتایج حاصل از دیگر تحقیقات، نوشــیدن بیش از 
چهار فنجان قهوه در روز خطر ابتلا به سکته مغزی را تا 37 
درصد و خطر سکته ناشی از لخته را تا 32 درصد افزایش 
خواهد داد. با مصرف مقدار کمی قهوه هیچ خطری برای 
سکته مغزی شما را تهدید نمی کند. در عوض، نوشیدن 
بیش از چهار فنجان چای در روز خطر ابتلا به انواع سکته 
مغزی و سکته مغزی ناشی از لخته را تا 19 درصد، و خطر 
سکته مغزی ناشــی از خونریزی را تا 22 درصد کاهش 

می دهد.
Source: https://www.healthline.com/health-منبع

news/coffee-soda-stroke-risk#New-studies-are-

limited,-but-water-and-tea-remain-healthier-

choices

یافتهها

 naslefardaonline  
 @ naslfarda

سه شنبه 1 آبان 1403  
سال سی وچهارم | شمـاره 7477
22  اکتبر 2024 | 18 ربیع الثانی 1446

جـامـعـه
Society7

ردا
ل ف

س
س : ن

عک

چه کسانی باید واکسن  
پنوموکوک را تزریق کنند ؟ 
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متخصص بیماریهای عفونی گفت: در حال حاضر در 
کشور واکسن پنوموکوک فقط برای گروه های پرخطر 
تزریق می شود.محمد رضا ناظر در گفت وگو با خبرنگار 
نسل فردا اظهار کرد:واکسن پنوموکوک 13 ظرفیتی 
در برخی از کشورها این واکسن به طور روتین در سن 
دو و چهارو شش ماهگی با یک یادآور در سن12 تا 15 
ماهگی به صورت عضلانی تجویز می شــود. وی ادامه 
داد:  در حال حاضر در کشور ما این واکسن فقط برای 
گروه های پرخطر مانند:اسپلنکتومی،سندرم نفروتیک 
،بیماری مزمن قلبی ریوی،دیابت،کاشــت حلزون و 
نشــت مایع مغزی نخاعی،بیماری سیکل سل و افراد 
دارای نقایص سیستم ایمنی توصیه می شود. متخصص 
بیماریهای عفونی گفت:تعداد دوز توصیه شــده برای 
این افراد پرخطر ، در صورتی که تاکنون هیچ دوزی از  
واکسن پنوموکوک دریافت نکرده باشد،بسته به سن 
مراجعه کودکان یک تاشش  سال  ابتدا دو دوز به فاصله 
دو ماه ، کودکان 6تا18 سال در ابتدا یک دوز واکسن 
کنژوگه 13 ظرفیتی تزریق، در این گروه های پرخطر 
بعد از دریافت واکسیناسیون  پنوموکوک با واکسن 13 
ظرفیتی ،حداقل به فاصله دوماه بعد  ،به شــرطی که 
کودک به سن دو سالگی رسیده باشدیک دوز واکسن 
23 ظرفیتی نیز تزریق می شود . وی افزود:درتعدادی 
از این گروه ها توصیه می شود این واکسن 23 ظرفیتی 
پنج سال بعد از دوز اولیه تکرار شود و تعداد دوز توصیه 
شــده واکســن 13 ظرفیتی برای کودکان سالم ،در 
صورتی که بعد از یک  سالگی مراجعه و تا کنون هیچ 
دوزی از واکسن پنوموکوک دریافت نکرده باشد ،بسته 
به سن مراجعه به صورت زیر است:کودکان یک  تا دو 
سال دو دوزبه فاصله دو ماه ،کودکان دو تاپنج سال یک 
دوز و  تزریق واکسن 13 ظرفیتی در کودکان سالم بعد 

از پنج سالگی توصیه نشده است .

سلامت
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news@ naslefarda.net  و گــذاری  ســرمایه 
مشــارکت های شــورای 
اسلامی شهر مشهد در هفتمین نمایشگاه تخصصی خانه مدرن و ایده آل 
مشهد گفت: نوید طرحی کامل را به مردم می دهیم که برای اولین بار در 
کشورآماده تصویب در شورای اسلامی شهر است.بی شک  مشوق هایی 
را به سازنده هایی که  در صنعت ساختمان کار می کنند ارائه خواهیم داد 
که امیدوارم طی یک الــی دو ماه آینده این طرح به تصویب شــورای 

اسلامی شهر برسد.
مجید دبیریان اظهارداشت: یکی از موضوعاتی که ما در مجموعه مدیریت 
شهری وشورای اســلامی شــهر با همراهی معاونت اقتصادی در حال 
پیگیری هستیم، موضوع هوشمندسازی و استفاده از تجهیزات نوین 
در صنعت ساختمان است . وی افزود: به نظر من این نمایشگاه تکمیل 
و تقویت کننده آن چرخه ای اســت که استفاده از امکانات و تجهیزات 
هوشمند در ســاختمان ها می تواند باشــد. دبیریان تصریح کرد: یکی 
از نقاط قوت نمایشگاه که باعث خوشــحالی است، حضور شرکت های 

داخلی است که در این حوزه گام نهاده اند و تولیدات خوبی را به مردم 
ارائه می کنند .رئیس کمیسیون اقتصادی ، سرمایه گذاری و مشارکت 
های شورای اسلامی شهر مشهد بیان کرد:به نظر من نکته قابل توجه این 
است که ما به سمتی می رویم که استفاده از تجهیزات و امکانات هوشمند 
، اینترنت اشیاء و هوشمندسازی در ساختمان سازی  استفاده می شود 
که این هوشمند سازی شامل مصالح ساختمانی و همچنین تجهیزاتی 
است که در ساختمان و منزل هم اســتفاده می شود و همه آن ها مورد 
نیاز است و به سمت توســعه آن ها باید برویم.وی یادآور شد : از این رو 
ماچه به عنوان متولیان برگزاری این نمایشگاه ها یا به عنوان مجموعه ای 

که می تواند مشوق های خوبی را در این بخش به مردم و سازنده ها ارائه 
بدهیم، می توانیم در این حوزه کمک نمائیم.وی هوشمند سازی را نقطه 
عطفی برای گذار از فضای سنتی ونیمه مدرن به سمت شهرسازی مدرن 
و خلاقانه ونوین نام برد وادامه داد : امیدوارم با یکی از طرح های بنیادینی 
که در این حوزه در دست بررسی در شورای اسلامی شهر مشهد است 
به موضوع هوشمندســازی به صورت ویژه بپردازیم . وی خاطر نشان 
ساخت:  به نظر من این گامی جدید برای تشویق سازنده ها و مردم خواهد 
بود برای استفاده از بسته کامل ظرفیت های شرکت دانش بنیان که در 

هوشمندسازی بزودی ارائه خواهد شد.




